农业工程学报

Transactions of the Chinese Society of Agricultural Engineering

首页 中文首页 政策法规 学会概况 学会动态 学会出版物 学术交流 行业信息 科普之窗 表彰奖励 专家库 咨询服务 会议论坛

首页 | 简介 | 作者 | 编者 | 读者 | Ei收录本刊数据 | 网络预印版 | 点击排行前100篇

研究生培养方向的思考与探索

Reflection on the fostering orientation of postgraduates majoring in agricultural electrification and automation at agricultural colleges and universities

投稿时间: 2004-3-18

最后修改时间, 2005-4-4

稿件编号: 20050542

中文关键词:农业电气化与自动化学科; 研究生培养; 数字农业

英文关键词: discipline of agricultural electrification and automation; postgraduate cultivation; digital agriculture 基金项目:

作者	-4	单位	-6	- 4	-6			-6		Š.,	-6	
朴在林	7	沈阳农业大学	学信息与电气工	程学院,沈阳	110161	X.	2 X	141	Α.,	7 X	-41	×
许童羽		沈阳农业大学	学信息与电气工	程学院,沈阳	110161	d.		k	de	T.		d.
孙国凯	1.6	沈阳农业大学	学信息与电气工	程学院,沈阳	110161		4	- 4		6	1.6	

摘要点击次数: 16

全文下载次数: 32

中文摘要:

目前国家为适应全球信息化的发展,在农业领域提出了"数字农业"的建设目标,不断加大农业信息技术研究的投资力度。农业院校以此为契机,积极拓展其学科研究领域,在科研与教学方面均向该领域渗透,特别是在研究生培养方面更应向"数字农业"方向延伸发展。该文结合近年来沈阳农业大学农业电气化与自动化学科研究生培养工作实践,着重分析了该学科研究生培养方向如何与"数字农业"建设这一目标保持协调发展的问题,探讨了目前农业院校农业电气化与自动化学科研究生培养设立的整体框架,并对各个研究方向的具体内容做出了阐述,提出了分层次、一体化的研究生培养思路。

英文摘要:

In China the construction goal of "digital agriculture" in agricultural field was put forward and the investment in tensity in agricultural IT research was enhanced continuously for the purpose of adapting to the development of global in formative process. Agricultural colleges take it as opportunity to extend their research fields actively; moreover, they infiltrate into the field in the aspect of scientific research and teaching, especially extend to this field in the aspect of cultivating postgraduate. The paper, combining the practical work of the postgraduate cultivation in the discipline of agricultural and automation in Shenyang Agricultural University in recent years, emphatically analyzes the question th at how to keep the cultivating direction of agricultural electrification and automation for postgraduates in accordance w ith the goal-"digital agriculture" construction, discusses the whole frame about cultivating postgraduates in the discipl ine of agricultural electrification and automation in agricultural colleges presently, explains the specific content of e very research direction, and presents a stratified and integrative way of the postgraduate cultivation.

查看全文 关闭 下载PDF阅读器

您是第606957位访问者

主办单位: 中国农业工程学会 单位地址: 北京朝阳区麦子店街41号